
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Folketingets Social- og Indenrigsudvalg 

Folketingets Social- og Indenrigsudvalg har d. 2. maj 2016 stillet følgende spørgsmål 

nr. 283 (alm. del) til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares. Spørgsmå-

let er stillet efter ønske fra Karin Nødgaard (DF). 

Spørgsmål nr. 283: 

”Vil ministeren sende en oversigt over, hvilke kommuner der har fået besøg af 
Den Permanente Task Force, hvilke kommuner der selv har henvendt sig for 
at få hjælp af Task Forcen, hvilke kommuner, der har henvendt sig, men ikke 
har fået hjælp af Task Forcen og endeligt hvilke kommuner, der ikke har været 

i kontakt med Task Forcen?” 

Svar: 

Jeg har bedt Socialstyrelsen om bidrag til besvarelsen af spørgsmålene. Socialstyrel-

sen har oplyst følgende:  

 

”Formålet med Task Forcen er at understøtte kommunerne i at styrke kvaliteten af 

deres sagsbehandling, så der i højere grad træffes korrekte afgørelser med udgangs-

punkt i børnenes behov.  

 

Kommunerne har kunnet ansøge Task Forcen om to typer af ydelser. Dels om længe-

revarende analyse- og udviklingsforløb, der strækker sig over 2 år og er et tæt samar-

bejde mellem en kommune og Task Forcen. Dels om såkaldt korterevarende forløb, 

der primært har været tilbud om vidensformidling på fx temadage i kommuner.  

 

I forhold til de længerevarende forløb er der i alt 16 kommuner, der har henvendt sig 

og bedt om støtte fra Task Forcen. Det drejer sig om: 

 
1. Esbjerg Kommune 
2. Rebild Kommune 
3. Hjørring Kommune 
4. Halsnæs Kommune 
5. Aabenraa Kommune 
6. Ringsted Kommune 
7. Norddjurs Kommune 
8. Vejle Kommune 
9. Ikast-Brande Kommune 
10. Ballerup Kommune 
11. Randers Kommune 
12. Tønder Kommune 
13. Glostrup Kommune 
14. Nyborg Kommune 
15. Egedal Kommune 
16. Odder Kommune (ansøgning er under behandling) 
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De resterende 82 kommuner har således ikke ansøgt om støtte fra Task Forcen.  

 

Der er ingen kommuner, der har fået afslag på deres ansøgning om et længerevaren-

de analyse- og udviklingsforløb. 

 

Derudover har der været indledende drøftelser med en række kommuner om mulig-

heden for et samarbejde med Task Forcen. Disse drøftelser har dog endnu ikke ført til 

konkrete ansøgninger fra disse kommuner. 

 

Med hensyn til de korterevarende forløb har der løbende været henvendelser fra 

kommuner, der ønsker, at Task Forcen deltager på en temadag eller holder oplæg om 

et af de emner, som Task Forcen behandler i sine analyser. Task Forcen har været i 

kontakt med mere end 30 kommuner om korterevarende forløb.     

 

Task Forcen har ikke givet afslag på nogle af disse henvendelser, hvis henvendelsen 

omhandlede temaer, som Task Forcen behandler i sine analyser i de længerevarende 

forløb.”  

 

 

 

Med venlig hilsen 

Karen Ellemann 
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